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23 anyslíniavallès
Queparlin lesurnes
4Granollers i Mollet arriben al 28M amb les 
dues alcaldesses buscant l’aval de la ciutadania

4 Barnusell i Dionisio (PSC) són favorites després 
de substituir Mayoral i Monràs a mig mandat pàgs 2 i 3
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BÀSQUET pàg 20
Adrià Cortegano, alumne 
de l’ISPC de Mollet: “De petit
plorava quan perdia un partit” 

MOLLET pàg 10
Quatre dècades de la
reconstrucció de la font
modernista del centre

GRANOLLERS pàg 8

CCOO diu que no té
constància de la venda
de Reckitt Benckiser

PARETS pàg 12

La piscina tanca de
forma temporal per
una biga en mal estat

GRANOLLERS pàg 8

L’Ascensió consolida 
l’aposta per ser una fira 
sobre la sostenibilitat
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GRANOLLERS I MOLLET, DAVANT LES URNES
Tot el que et cal saber per decidir el vot

L’absència dels alcaldes socialistes
històrics de Granollers, Josep
Mayoral, i de Mollet, Josep Mon-
ràs, serà, sens dubte, el que més
marcarà les eleccions de diumen-
ge al Vallès Oriental. Les seves re-
núncies al càrrec l’any passat, des-
prés de 18 anys ostentant-lo, dei-
xaven lloc al mandat de dues al-
caldesses: Alba Barnusell a Gra-
nollers i Mireia Dionisio a Mollet.
Ambdues afronten la seva prime-
ra gran prova de foc, ja que van a
les urnes per primera vegada com
a candidates del PSC. 

Tot i que han fet front a un
mandat breu, però intens, en el
qual han treballat per convèncer
que el canvi generacional i de gè-
nere que hi ha hagut a les dues al-
caldies ha estat bo per a les ciutats,
ni Barnusell ni Dionisio han estat
escollides per la ciutadania. Per
això, l’oposició veu en aquest nou
escenari una oportunitat única per
guanyar vots, amb la possibilitat
d’apropar-se més que mai al som-
ni de fer fora els socialistes d’a-
questes alcaldies. O almenys, en
el cas de Granollers, d’acabar
amb la majoria absoluta.

GRANOLLERS
A Granollers, Barnusell vol segu-
ir els passos del seu predecessor
i ser una referent. Ho fa amb Ál-
varo Ferrer com a número dos i
amb una llista que manté la ma-
joria dels regidors actuals, menys
tres: el regidor de Medi Ambient,

Albert Camps, a l’Ajuntament
des del 1991, Maria del Mar Sánc-
hez, regidora de Serveis Socials
des del 2003, i Pietat Sanjuán, re-
gidora de Relacions amb la Ciu-
tadania també des del 2003. Tot
i els canvis, l’objectiu és conservar

la majoria absoluta que el PSC ara
ostenta amb 14 regidors. Només
es podria permetre perdre un re-
gidor per mantenir-la. 

Per la seva banda, ERC, no-
vament amb Núria Maynou al
capdavant, vol ratificar la bona
ratxa electoral que en les darreres
municipals la va situar com la se-
gona força, amb 4 regidors. De
nou, Pau Llobet va de número
dos, però s’incorporen noms nous
als primers llocs de la llista, com
Xavier Raich, cap de colla dels
Blancs, i Jennifer Moreno, excap
de colla dels Blaus. Malgrat que els
separen 10 regidors del PSC, els
republicans volen retallar dis-
tàncies i tenen l’esperança de go-
vernar. Per fer-ho, però, haurien
de pactar amb altres formacions.

Mentrestant, Àlex Sastre torna
a liderar Junts, la tercera força al
consistori, amb Laura Sabatés de
dos i amb la mirada posada a su-
perar els republicans. Tot i que te-
nen el mateix nombre de regidors,
4, van obtenir menys vots que
ERC en les darreres eleccions. El
seu accés al govern també passa-
ria per buscar aliances.

La resta de partits amb re-
presentació al consistori són Ciu-
tadans i Primàries. Pel que fa al
partit taronja, amb 2 regidors,

aposta pel regidor Jorge Pavón al
capdavant. Per Primàries, Joan
Ricat, l’únic regidor del partit, va
de cap de llista i Mònica Ribell,
l’excandidata que va renunciar a
l’acta, va de dos. 

Entre els grups que no tenen re-
presentació a l’Ajuntament hi ha la
CUP, amb Josep Maria Gontan, En
Comú Podem, que neix de la unió
dels comuns i Podem, amb Patrí-
cia Segura com a candidata, i el PP,
amb José María Moya. Paral·lela-
ment, nous partits com Tria Gra-
nollers, Valents o Vox es presenten
per primera vegada als comicis.

MOLLET
A Mollet, Mireia Dionisio governa
amb 10 regidors i en coalició amb
Podem, que en té 2. La majoria ab-
soluta socialista és un escenari
pràcticament descartable, però és
cert que a l’actual coalició de go-
vern només li falta un regidor per
tenir una gran majoria que els per-
metria seguir governant amb més
tranquil·litat. Entre els canvis més
destacats de la llista socialista hi ha
l’ascens de Raúl Broto, que va de
número dos, i la incorporació de
cares noves com la de la primera
secretària de la Joventut Socialis-
ta a Mollet, Noa Monràs. 

Mentrestant, el principal par-

tit de l’oposició, ERC, passa a es-
tar encapçalat per Marta Vilaret
després que Oriol López anunciés
que no repetiria com a candidat.
López, però, va de número dos en
una llista que incorpora noms
com el de l’exregidor d’Esquerra
Unida i Alternativa, Antonio López,
ja que ambdós partits es presenten
en coalició amb l’objectiu de go-
vernar. Tot i això, haurien de bus-
car aliances i pactar.

Pel que fa a la tercera força,
Mollet En Comú, amb 4 regidors,
torna a estar liderat per Marina
Escribano, amb un nou número
dos, David Moreno. En aquest
cas, intentaran retallar distàncies
amb ERC i poden tenir un paper
important en funció de l’aritmè-
tica que deixi la nit electoral.

La resta de partits que el 2019
van accedir a l’Ajuntament són
Ciutadans, Podem i Junts. La for-
mació taronja té 2 regidors i apos-

ta per un nou candidat, Javier
Munner, ja que ni l’anterior cap de
llista, Iván Garrido, ni la regidora
Eva Guillén repeteixen. Podem, en
canvi, es presenta a les eleccions
com a Canviem Mollet, després
que Podem Catalunya decidís anar
en coalició amb Mollet en Comú
però Podem Mollet s’hi negués. La
cap de llista continua sent la segona
tinenta d’alcaldia Núria Muñoz i el
número dos, Alberto Murillo. En
aquest cas, caldrà veure si mante-
nen o no el pacte de govern amb els
socialistes. Per altra banda, Junts
canvia de candidat, ja que el seu
únic regidor, Joan Daví, no repe-
teix a la llista. Carme Olaria lide-
ra el partit en el seu lloc.

Entre els grups que no són al
consistori hi ha el PP, que torna a
estar encapçalat per Susana Cal-
vo, i Gent x Mollet-CUP, que es
presenta amb Marc Compte com
a candidat. També concorren als
comicis Valents, l’agrupació local
Junts per Mollet i Vox.

I EL BAIX VALLÈS?
En l’anterior edició de Línia Vallès
es va abordar el panorama electo-
ral del Baix Vallès. Podeu recupe-
rar l’edició en qüestió en PDF i l’a-
nàlisi completa en format digital al
web liniavalles.cat.<

Olga García
GRANOLLERS I MOLLET

Els votants avalaran els relleus?
» Barnusell i Dionisio es presenten per primer cop com a candidates del PSC a Granollers i Mollet

» La renúncia dels dos alcaldes històrics obre un nou escenari on l’actual oposició podria guanyar força

A Granollers, Junts vol
tenir més força, mentre
que a Mollet els comuns
podrien tenir un paper
postelectoral destacatA Granollers i a Mollet,

ERC és el principal
partit de l’oposició 

i aspira a tenir 
opcions de governar

A l’esquerra, Barnusell i Mayoral. A la dreta, Monràs i Dionisio. Fotos: Aj. de Granollers i Aj. de Mollet
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4A Granollers, el socialista Josep Mayoral va
revalidar la majoria absoluta i va aconseguir un
regidor més, 14 en total. Mentrestant, ERC va
passar de ser la tercera força a ser la segona, amb
4 regidors; Junts també va aconseguir 4 regidors,
però va tenir menys vots que els republicans;
Ciutadans es va consolidar com la quarta força
amb 2 regidors i Primàries va entrar al consis-
tori amb un regidor.

A Mollet, Josep Monràs va millorar resultats,
ja que el PSC va passar de 7 a 10 regidors, i va
pactar amb la cinquena força en nombre de vots,
Podem (2 regidors). Fins ara han estat governant
a un regidor de la majoria absoluta. ERC tam-
bé va passar del tercer al segon lloc, amb 6 re-
gidors, els comuns es van situar com a tercera
força amb 4 regidors, Ciutadans va resultar quart
amb 2 i Junts va aconseguir-ne un.<

4Sens dubte, un dels temes que més ha mar-
cat la campanya electoral a Granollers ha estat
la necessitat de fer una ciutat més verda. El pro-
jecte de transformació de la llera del riu Con-
gost i l’impuls de la mobilitat sostenible han es-
tat en boca de la majoria dels partits. A la ve-
gada, també han estat temes destacats la ne-
cessitat de construir més habitatge social, de mi-
llorar les connexions amb els polígons i entre
municipis i de reimpulsar la ciutat en l’àmbit
econòmic, comercial i industrial.  

Mentrestant, a Mollet, l’aposta per crear més
espais d’oci i cultura, de millorar l’espai públic
i els equipaments i serveis i de tirar endavant
polítiques que assegurin un habitatge digne per
a tothom han estat els temes centrals del debat
electoral, juntament amb la urbanització de l’es-
pai agrícola del Calderí.<

4A Granollers, tot apunta que els socialistes
continuaran governant. Tot i que podrien per-
dre la majoria absoluta si baixen de 14 a 12 o me-
nys regidors, la resta de partits ho tenen com-
plicat per articular una majoria alternativa.
Caldria que ERC i Primàries sumessin molts més
regidors i que entrés la CUP. Tot i això, també
els farien falta els vots de Junts. Mentrestant, el
PSC podria governar en minoria o pactar amb
els comuns si entressin a l’Ajuntament.

A Mollet, la bona relació entre el PSC i el seu
soci actual de govern, l’antic Podem i el nou Can-
viem Mollet, sembla indicar que es pot repetir el
pacte. Si un dels dos aconseguís un regidor més
podrien governar en majoria absoluta. ERC, per
la seva banda, hauria de pactar amb els comuns
i també necessitaria que entrés Gent per Mollet-
CUP i els vots de Junts per ser alternativa.<

Possibles pactes

La campanya electoral
Fo

to
: A

j d
e 

G
ra

no
lle

rs
Fo

to
: A

j. 
de

 G
ra

no
lle

rs

Fo
to

: E
R

C
 M

ol
le

t

Els resultats del 2019 Els protagonistes

“En aquests mesos he co-
negut millor la meva feina
i l’he admirat. Em sento

més preparada i amb més
ganes, força i il·lusió per conti-

nuar transformant Granollers”

A. BARNUSELL (PSC)“
“Vull continuar transfor-
mant la ciutat perquè for-
mo part d’un projecte que
ve de lluny i que ha ajudat
a fer que Mollet estigui plena
d’oportunitats”

M. DIONISIO (PSC)

“És el moment que el can-
vi a Granollers el lideri una
dona, i ha de ser d'ERC.

No crec que el PSC canviï ga-
ire la seva manera de fer políti-

ca, independentment de qui l’encapçali”

N. MAYNOU (ERC)

“Som la llista electoral
que més al cor i al cap té
la ciutat de Granollers.

Som un grup de gent pre-
parada per governar i ho volem

fer a partir d’aquest 28M”

À. SASTRE (Junts)

“Som la garantia del can-
vi que Mollet necessita.
Tenim una ciutat adormi-
da i grisa, amb una ciuta-
dania que pateix problemes
creixents, i no s’ha fet res per revertir-ho”

M. VILARET (ERC)

“Representem la defensa
de les persones i dels ser-
veis públics, i tenim un
equip potent i preparat per
liderar la transformació que fa
falta a Mollet”

M. ESCRIBANO (comuns)

1

2

3
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La lupa

Me la vaig trobar al parc, jugant amb els
seus dos gossos, i ens vam saludar.
Duia una jaqueta vermella i uns texans.
Uns dies més tard, amb un vent carre-

gat de pols i de pol·len d’aquests que et fan perdre les
ganes de respirar, vaig creuar-me un altre cop amb
la seva mirada alegre i dolça. Els seus dos gossos, pen-
dents d’ella, semblaven els seus escortes, clavats al
seu costat. Em vaig atrevir a quelcom més que un
somriure i li vaig preguntar el nom dels animalets, i
si eren tan bons com semblaven. La Maria portava
la mateixa jaqueta vermella. No era un bon dia per
fer petar la xerrada i em vaig proposar convidar-la a
un cafè un altre dia, en un altre moment. Aquesta
mena de coses que ens passen pel cap i que sempre
posposem perquè sempre anem amb presses.

Va passar un temps abans no la vaig tornar a veu-
re. Un drama havia trasbalsat la seva vida, però jo
no ho sabia. La Maria tornava a passejar pel carrer;
pel parc amb la seva jaqueta vermella. De seguida
vaig notar que alguna cosa havia canviat. Estava més
encongida, més prima, més fràgil… I és que la Ma-
ria té seixanta-vuit anys i una llarga vida laboral a
les espatlles. El seu monyo al cap ja no estava reco-
llit a la perfecció, la seva jaqueta es veia més arru-
gada i la seva mirada increïblement dolça estava tra-
vessada per una tristesa infinita.

I és que, ara, la Maria ja no té casa. M’ho expli-
ca davant d’un cafè. Actualment, la Maria es passa
tot el dia al carrer. La preocupa més la situació dels
seus companys de vida que la seva pròpia. Els ani-
mals no són benvinguts als centres d’acollida. És tot
el que li queda des que la seva vida anterior va nau-
fragar. L’amor que li donen i l’afecte incondicional
que té per a ells la manté dempeus. Tant és així que
no accepta separar-se d’ells ni per un minut i s’es-
tima més rondar pels carrers des del matí i fins molt

tard per evitar-los el traumatisme d’acabar en una
gàbia en una gossera. A la nit se’n fa càrrec el seu fill
quan torna de la feina. L’un és molt vellet i la ne-
cessita més que mai. Crec que sense els seus gossets
la Maria s’hauria enfonsat.

Tot s’ha tornat molt complicat per a la Maria des
que va perdre la feina, i encara més des que va per-
dre la seva llar.

Divendres 21 d’abril la Maria havia de ser des-
nonada per Promontoria Coliseum, una immobiliària
controlada al 100% pel fons voltor Cerberus. La PAH
de Barcelona va aconseguir aturar el desnonament
in extremis, tot i la insistència de la comitiva i els
Mossos d’Esquadra, que no volen “discutir les lleis”.
La Maria té dret a un lloguer social gràcies a la nor-
mativa antidesnonaments catalana (Lleis 24/2015
i 1/2022), que obliga els grans tenidors d’habitatge
–com bancs i fons voltors– a oferir un lloguer social
a les famílies que demostren situació de vulnerabi-
litat abans de desnonar-les, tant en casos d’impa-
gament de lloguer o d’hipoteca com de finalització
de contracte d’arrendament.

Una família més hipotecada víctima de la crisi.
La Maria fa més de 15 anys que viu en aquest pis, si-
tuat al carrer Bac de Roda, al barri de Sant Martí de
Barcelona. De fet, era de la seva propietat. Com tan-
tes altres famílies en aquest país, es va hipotecar per
tenir un sostre amb la CAM el 2007, que posterior-
ment va cedir el crèdit al Banc Sabadell. El 2013, per
culpa de la crisi econòmica, va deixar de pagar i el
banc va subhastar l’habitatge, i a ella li va quedar un
deute de 139.000 euros. Durant tot aquest temps, la
Maria, acompanyada per la PAH de Barcelona, va in-
tentar negociar una dació en pagament, però l’úni-
ca resposta del banc va ser proposar-li un reallotja-
ment, tot i que l’entitat mai va arribar a ensenyar-
li cap pis ni a fer-li una proposta formal.

Amb el temps, el Banc Sabadell va crear amb Cer-
berus la societat Promontoria Coliseum, a la qual va
transferir la propietat de milers de pisos, entre ells
el de la Maria. Des de llavors, el fons s’ha negat a ofe-
rir-li cap alternativa més enllà del desnonament. Així
mateix, l’afectada ha denunciat la situació davant l’A-
juntament de Barcelona perquè sancioni Promon-
toria d’acord amb la Llei 24/2015.

Aquest cas demostra que la crisi residencial, pro-
tagonitzada ara per la bombolla del lloguer, ha es-
tat provocada pels mateixos que van provocar l’an-
terior crisi hipotecària, que segueixen sense haver
pagat per la seva nefasta gestió i que ara pretenen
continuar enriquint-se a costa de famílies com la de
la Maria.

Malgrat la recent reforma relativa als drets dels
animals (article 333 bis), que reconeix els nostres
companys com a “éssers vius dotats de sensibilitat”
i que estableix les obligacions dels propietaris –”el
propietari, posseïdor o titular de qualsevol altre
dret sobre un animal ha d’exercir els seus drets i els
seus deures de cures respectant la seva qualitat de ser
sensible, assegurant el seu benestar conforme a les
característiques de cada espècie i respectant les li-
mitacions establertes en aquesta i altres normes vi-
gents”–, no s’ha pogut aconseguir, de part de les ad-
ministracions, un reallotjament per a la Maria que li
permeti exercir aquest dret ara ja consolidat. Ara que
la seva situació precària l’obliga a desplaçar-se per
acudir a cites, no ho pot fer en transport públic, ja que
no està permès viatjar amb dos animals. Avui dia, la
Maria continua deambulant pels carrers dotze hores
al dia, doblement víctima d’un sistema inhumà.

Continuarem acompanyant-la i ajudant-la fins
que trobem una solució per a ella i els seus estimats
gossos.

Ànims Maria! No estàs sola.

NLes millors
perles

El youtuber Marc Lesan ha traït la cadena on col·labora, 8TV,
en directe. Analitzant per què el TikTok del canal té tants

seguidors, el jove va afirmar amb contundència que la clau del
seu èxit és fer-ho tot en castellà i blanquejar l’extrema dreta.

En campanya electoral sembla que tot s’hi val, i els jocs
de paraules sempre són benvinguts. El cartell del PSOE

de Toledo crida al vot a la seva candidata, Milagros Tolón.
Al costat, el cartell del PP respon: “Hechos, no Milagros”.

Un altre nen Jesús que sembla que hagi nascut d’un miracle,
però aquest cop el miracle en qüestió ha estat la ciència.

En Jesús és el primer nen de l’Estat que ha nascut després d’un
trasplantament d’úter. La mare va donar a llum al Clínic.

Uns activistes ecologistes italians alerten del canvi
climàtic ficant-se a la Fontana di Trevi de Roma i

tenyint l’aigua de negre. L’alcalde assegura que caldrà
buidar la font i que es perdran 300.000 litres d’aigua.

LA FOTOTwitter (@FCBarcelona_cat)

per Frédérique Brion, activista de la PAH de Barcelona

Una senyora que anomenarem Maria
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Cas Gastrobar: els integrants de la 
cooperativa Melnitsa ja no estan investigats1

2
Toni Olivares és observador

Dos ferits per arma blanca 
en una baralla a Granollers

La investigació judicial pel cas del Gastrobar
de Montornès segueix el seu curs

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5

El candidat del PSC a Sant Fost, Jesús
Canga, esquitxat pel cas Marina Besòs

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@jofrellombart: Es pot ser negre i es pot
ser imbècil. El racisme acabarà el dia que
a un negre que és imbècil se l’insulti per-
què és imbècil i no perquè és negre.

@uri__soler: Doncs @ArrelsFundacio ha
fet la campanya més ben feta de les elec-
cions. De les 1.200 persones que viuen al
carrer, n’hi ha molt poques amb dret a vot.

#LaMillorCampanya

@agenciaacn: Les denúncies per violèn-
cies sexuals han augmentat gairebé un
20% a Catalunya el primer quadrimestre
del 2023.

#ViolènciesSexuals #RacismeAlFutbol

Safata d’entrada

Un servidor veu molt greu
que gairebé la meitat
dels aspirants a accedir a

fer de mestres d’infantil i pri-
mària hagin suspès les proves
d’aptitud personal, les PAP, unes
proves que només demanaven
un nivell bàsic de quart d’ESO.
Això, per si sol, ja indicaria el baix
nivell d’una gran majoria dels as-
pirants. És obvi, i des de fa dè-
cades, que la reducció de con-
tinguts en el nostre sistema edu-
catiu ha provocat el baix nivell
d’una majoria de futurs aspi-
rants a mestres. Han estat 5.164
aspirants, dels quals gairebé la
meitat no han assolit els mínims

Mestres ineptes?
per David Rabadà

d’un quart d’ESO que suposa-
dament havien aprovat. 

Molts professors fa anys
que exigim que l’escriptura i
la comprensió lectora siguin
un fet ben assolit des de pri-
mària, que els currículums
de secundària siguin elevats i
amb esforç i que els accessos
a la universitat siguin d’una
excel·lència i equitat d’acord
amb tot l’anterior. Resulta ja

obvi que el Departament d’E-
ducació ha fet cas omís de tot
el que fa dècades que se li ha
recomanat, i ara exigim que el
conseller Josep Gonzàlez-
Cambray posi solució a aquest
fet fugint d’ideologies i d’in-
teressos electorals. Si no, serà
obvi que el Departament ha
fet cas omís de tot el que s’ha
publicat, desatenent la veu
dels professors.

Fo
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Els semàfors

La Fira de l’Ascensió de
Granollers tancava diumenge la
seva 71a edició amb èxit. Tant les
mostres del parc firal com les
que es van instal·lar al centre de
la ciutat van estar plenes de gent
durant tot el cap de setmana, 

tot i el mal temps.
pàgina 8Fira de l’Ascensió

L’Associació de Veïns del Centre
de Mollet va impulsar la
reconstrucció de la font

modernista de la plaça Prat de la
Riba ara fa 40 anys. Ells mateixos
es van encarregar de recaptar
fons per recuperar el que avui
dia és una icona de la ciutat.

pàgina 10Veïns del Centre

El Circ Cric ha inclòs en la
programació del seu festival 
un espectacle integrador

protagonitzat per artistes que
tenen diferents discapacitats
funcionals. En concret, el tira
endavant el Col·lectiu Mur 

i el muntatge es diu De tu a tu.
pàgina 18Circ Cric
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CCOO diu no tenir constància
de la venda de Reckitt 

EMPRESA4Quan a Granollers
es parla de la fàbrica més icònica
de la ciutat, tothom pensa en la
Reckitt Benckiser, popularment
coneguda com a Camp, en ser
fundada per Joan Camp el 1934
i propietat de la família durant
molts anys. En concret, fins que
el 1989 va  vendre l’empresa de
lleixiu i sabons a la multinacional
alemanya de detergents Bencki-
ser, que posteriorment es va fu-
sionar amb la britànica Reckitt.
Però ara, segons ha avançat el dia-
ri Cinco Días, la companyia hau-
ria posat a la venda tots els negocis
que té a l’Estat i, per tant, la fà-

brica de Granollers, que compta
amb uns 300 treballadors.

Segons el diari, l’objectiu seria
reduir el deute de més de 7 mi-
lions d’euros que acumula i el pro-
cés de desinversió estaria valorat
en 200 milions. Però, segons han
confirmat a Línia Vallès fonts de
Comissions Obreres, “l’empresa
no ha notificat a ningú que estigui
en venda”. “Ni el comitè ni els tre-
balladors en tenen constància”, as-
seguren. En aquesta línia, recor-
den que la mateixa notícia també
va sortir fa uns anys i que podria
ser una estratègia per veure si hi
ha interès a comprar-la o no.

Aprovat el projecte del parc
fotovoltaic a l’antic abocador
ENERGIA4L’Ajuntament ha
aprovat el projecte per constru-
ir un parc fotovoltaic sobre els
terrenys que havia ocupat l’an-
tic abocador a Can Cabanyes, ga-
irebé a la frontera amb Mont-
meló. Aquesta instal·lació ocu-
parà  40.000 metres quadrats i
generarà més 4 milions de kilo-
watts l’any que es faran servir per
abastir d’energia la depuradora
d’aigües residuals del Consorci
Besòs Tordera i la planta de
compostatge del Consorci per la
Gestió de Residus. La inversió
prevista supera els dos milions

i mig d’euros, però la Diputació
de Barcelona pagarà més de la
meitat, un milió i mig. 

Després d’aquest pas, la Ge-
neralitat haurà de donar el vis-
tiplau perquè el parc solar pugui
tirar endavant i es pugui licitar
el projecte. Mentre que, per la
seva banda, la Comissió d’Ur-
banisme de Barcelona ja ha do-
nat llum verda al canvi d’usos
dels terrenys, ja que el Pla Di-
rector Urbanístic del Circuit,
preveia construir un kàrting en
aquest espai, clausurat des de fa
més de 30 anys.

La ciutat homenatjarà
l’economista Arcadi Oliveres 

SOCIETAT4La programació ‘Gra-
nollers, vila oberta a la pau’, que
s’està tirant endavant per com-
memorar el 85è aniversari del
bombardeig, tindrà com a prota-
gonista l’economista, expresident
de l’Associació Justícia i Pau de
Barcelona i exmembre del Consell
Assessor de Can Jonch, Arcadi
Oliveres. En concret, dos actes re-
tran homenatge a la seva figura.

El primer es tirava endavant
dimarts i consistia en la presen-

tació del llibre L’Arcadi al país de
les oliveres, a càrrec dels seus au-
tors, Mar Valldeoriola i Bernat Oli-
veres, fill de l’Arcadi. L’acte tam-
bé va comptar amb una drama-
tització del llibre a càrrec de l’a-
lumnat de l’Institut Antoni Cu-
mella. Mentre que la segona pro-
posta, titulada ‘La plaça del diàleg
Arcadi Oliveres’, es farà dijous 1 de
juny i consistirà en una instal·la-
ció per reflexionar i pensar sobre
quina societat volem en un futur.

Fàbrica Reckitt Benckister de Granollers. Foto: Google Maps

Oliveres. Foto: Ajuntament

Succés | Dos ferits per arma blanca al Ramassar
Dues persones van acabar amb ferides lleus per arma blanca la matinada
de dissabte al Ramassar. En concret, a l’entorn de la discoteca Navu. Dues
persones més també van patir lesions lleus, però només per contusions.

FIRA4Granollers s’acomiadava
diumenge d’una nova edició de
l’Ascensió que durant el cap de set-
mana va tornar a omplir el parc fi-
ral i el centre de gent i activitats.
Tot i la pluja i la inestabilitat del
temps, aquesta 71 Ascensió es va
poder tirar endavant amb nor-
malitat i amb la mirada posada en
consolidar la Fira de l’Economia
Verda i Circular.

D’una banda, la mostra co-
mercial del firal, que per segon any
consecutiu va acollir empreses
relacionades amb la sostenibilitat,
va rebre milers de visitants. No no-
més veïns de la ciutat, sinó pro-
fessionals dels sectors de l’auto-
mòbil elèctric, de les energies re-
novables o de la moda circular, en
tractar-se de la primera fira cata-
lana especialitzada en l’econo-
mia verda. A més, també van vi-
sitar l’espai polítics com Salvador
Illa o el diputat Jaume Asens.

Mentrestant, el centre es va
omplir de cultura popular amb

actuacions dels Xics, dels Ge-
gants i de l’Esbart. Encara que els
qui van tenir més protagonisme
van ser els mercats i les mostres,
com l’Ascensió Market. Aquest
mercat d’artesania i disseny de
proximitat va ser una de les no-
vetats d’enguany i es va conver-
tir en una de les principals atrac-
cions del cap de setmana, junta-
ment amb la Cheese Party i el Ju-
garxJugar de Roca Umbert.

Per tot això, des de l’Ajunta-
ment transmeten la intenció de
seguir donant continuïtat a
aquest model renovat de les Fi-
res i Festes de l’Ascensió. “Volem
obrir les portes al futur, al canvi”,
deia la regidora de Promoció
Econòmica, Gemma Giménez. A
la vegada, explicava que tot ple-
gat és fruit del compromís de l’A-
juntament amb “un entorn més
verd, més just i més equitatiu”.

Fira de l’Economia Verda i Circular. Foto: Fira de l’Ascensió

Èxit de l’Ascensió, que consolida
el canvi cap a la sostenibilitat

» Milers de persones han visitat la Fira de l’Economia Verda i Circular
» Tant el parc firal com el centre s’han emplenat de gent i activitats
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HISTÒRIA4Era l’any 1921 quan
Domènec Sugrañes, deixeble de
Gaudí i arquitecte municipal de
l’Ajuntament de Mollet, constru-
ïa la font modernista de la plaça
Prat de la Riba. Aquesta cons-
trucció, ràpidament, es va fer
molt popular, ja que els veïns de
la zona hi acudien diàriament
per omplir galledes d’aigua que fe-
ien servir per a l’ús domèstic.
Però 40 anys més tard, el 1961, l’A-
juntament va decidir enderrocar
la font per reurbanitzar la plaça. 

Al seu lloc es va instal·lar una
petita bassa amb peixos que, se-
gons recorda la vicepresidenta
de l’Associació de Veïns del cen-
tre, Margarita Amadó, “no va
acabar de convèncer la gent”. Per
aquest motiu, els mateixos veïns
van decidir reconstruir la font
antiga i tornar-la a col·locar a la
plaça. En concret s’instal·lava ara
fa 40 anys, el març del 1983.

“Tot va començar perquè es
van trobar les pedres de l’antiga

font en un magatzem de l’Ajun-
tament”, explica Amadó. “Ales-
hores se’ns va acudir recuperar-la
i vam pactar amb el consistori que
ells es farien càrrec de l’obra i nos-
altres de la reconstrucció”, afegeix.
Segons la vicepresidenta, per re-
captar diners van decidir vendre
300 litografies que els va fer l’ar-
tista Joan Abelló. “La gent es va
engrescar molt amb la proposta i
ràpidament vam recaptar els di-

ners necessaris per reconstruir la
font”, assegura Amadó.

Amb la reconstrucció es va
aconseguir fer “una font exacta-
ment igual a l’anterior”, detalla la
vicepresidenta. De fet, es va fer
servir el material original, menys
a la part dels graons i del sortidor
d’aigües. “La gent va quedar molt
contenta, es va treure la bassa i des
de llavors la font és un símbol de
Mollet”, conclou Amadó.

Font modernista de la plaça Prat de la Riba. Foto: Ajuntament

40 anys de la reconstrucció de
la font modernista de Mollet

» El 1983 l’Associació de Veïns del centre impulsava la reconstrucció
» Des de llavors és un símbol de la ciutat, però abans va ser destruïda

Tot a punt per a l’homenatge
de les entitats a Joan Abelló

CULTURA4En el marc de la ce-
lebració de l’any Abelló, amb
motiu del centenari del naixe-
ment de l’artista molletà, el Mu-
seu Abelló acollirà el pròxim di-
vendres 2 de juny un acte d’ho-
menatge a la seva figura. Sota el
nom d’Una Nit amb Abelló, 21 en-
titats locals participaran en un es-
pectacle que inclourà actuacions
de dansa, teatre i música.

Segons informen des de l’A-
juntament, aquesta representa-
ció es farà davant del Museu

sota la direcció de Jordi Coro-
mina i Marta Busquets, i donarà
vida a les obres del polifacètic pin-
tor i col·leccionista d’art molletà.
“La intenció és plasmar els qua-
dres d’una altra manera que no
sigui a través de la pintura, donar-
los vida més enllà”, detalla Co-
romina. Mentre que Busquets
avança que “l’espectacle també
mostrarà col·leccions que estan
amagades, com ara alguns ma-
nuscrits originals del fons del
Museu que no s’han vist mai”.

SOCIETAT4El programa Per
Molts Anys! acabava dilluns des-
prés d’una setmana dedicada a  la
gent gran que ha comptat amb la
participació de fins a 450 veïns de
la ciutat. Com cada any, des de
l’Ajuntament s’han organitzat
una quinzena d’activitats de tota
mena i, a la vegada, s’ha aprofi-
tat aquesta setmana per mostrar
a la ciutadania tota la feina que
la gent gran de Mollet fa als ta-
llers municipals. Per exemple, a
les classes de dibuix o pintura

que es tiren endavant durant
tot el curs, entre altres.

Exposicions, espectacles, ob-
res de teatre, projeccions de ci-
nema, visites guiades, classes
obertes de ball i l’emissió d’un
programa de ràdio on la gent
gran ha pogut participar són al-
gunes de les iniciatives que s’han
proposat enguany. Encara que si
algun acte cal destacar per sobre
de tots, aquest és el reconeixe-
ment fet als 8 veïns que com-
pleixen 100 anys aquest 2023.

En concret han estat set do-
nes i un home els qui han rebut
l’obsequi de l’Ajuntament, que
consisteix en una orquídia i un
quadre. Se’ls entregava en un
acte que tenia lloc al Mercat Vell
al qual van poder assistir sis de
les vuit persones centenàries.
Mentrestant, l’alcaldessa visita-
va els dos veïns restants per en-
tregar-los personalment el detall.
Es tracta d’un reconeixement
que es dona cada any, en el marc
d’aquest programa.  

L’espectacle es farà el 2 de juny davant del Museu. Foto: Museu Abelló

100anys imolteshistòries

Homenatge a Maria Roca pels seus 100 anys. Foto: Ajuntament

Seguretat | Campanya de control de motos 
Aquesta setmana la Policia Local està tirant endavant una campanya de
controls preventius i aleatoris de l’estat de les motos i els ciclomotors.
L’actuació també està servint per detectar imprudències o infraccions.
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Èxit de la caminada El Piolet,
amb 500 participants

EXCURSIONISME4La caminada
popular El Piolet, organitzada
pel Centre Excursionista de Pa-
rets (CEP), ha estat tot un èxit.
Se celebrava diumenge i hi van
participar 500 persones. Segons
informen des de l’Ajuntament,
“la caminada va consistir en un
recorregut d’11 quilòmetres apte
per tots els públics que va per-
metre descobrir l’entorn més
proper del municipi”.

En concret, els veïns de Pa-
rets que hi van participar van
sortir des de la seu de l’entitat i
van travessar Gallecs, passant

per l’ermita i pel bosc de can Be-
ira. Al llarg del recorregut es van
instal·lar diversos avituallaments
i al final de la caminada tots els
participants van rebre una sa-
marreta i van poder gaudir d’u-
na botifarrada que va estar ame-
nitzada amb música, organitza-
da pel mateix CEP.

La caminada es tira endavant
des de l’any 2005 i forma part de
les activitats fixes anuals orga-
nitzades pel CEP. De fet, s’ha
convertit en una de les iniciati-
ves populars amb més partici-
pació del municipi.

EQUIPAMENTS4La piscina mu-
nicipal Miquel Luque està tanca-
da des de dissabte. El motiu, el
despreniment d’una biga traves-
sera de la teulada. “Per seguretat,
s’ha pres aquesta decisió que s’a-
llargarà fins que es reposi i revi-
si tota l’estructura”, detallen des
de l’Ajuntament.

Tot i que l’equipament ja té 35
anys, segons informen des del
consistori, recentment s’havia
emès un informe que confirmava
la seguretat de la teulada. “L’A-
juntament demanarà responsa-
bilitats a l’empresa que l’ha emès”,
avancen. I és que, tot i que no hi
ha hagut danys, l’incident deixa els
paretans sense piscina coberta
“fins que es tingui la total certesa
que l’estructura de la teulada és se-
gura”, afegeixen des del consistori.
Des de l’Ajuntament, però, no
han avançat de quina data apro-
ximada s’està parlant.

LA NOVA PISCINA, A PUNT
Mentrestant, dimecres s’havia
de celebrar una jornada de por-
tes obertes a la nova piscina mu-

nicipal descoberta del parc fluvial.
Ara bé, la Junta Electoral ho va
prohibir arran de la denúncia
d’ERC i Parets per la República,
en considerar que es tractava
d’una “inauguració encoberta”
pocs dies abans de les eleccions
municipals. I és que en aquest
sentit, cal recordar que fa uns me-
sos, des del govern explicaven que
la intenció era obrir la piscina de
cara al públic el 19 de juny.

Tot i tractar-se d’un projecte

que engegava el govern de Jordi
Seguer el 2020, les obres de cons-
trucció començaven a l’octubre,
amb una durada prevista de sis
mesos. Segons el consistori, l’e-
quipament ja està enllestit, té
una capacitat màxima de 340
persones i consta d’una piscina de
25 metres i d’una altra més peti-
ta, de 10, per als infants. Tot ple-
gat, en una parcel·la de 2.500 me-
tres quadrats, amb un espai de
descans de 1.000.

Piscina municipal Miquel Luque. Foto: Ajuntament

La piscina tanca temporalment
pel despreniment d’una biga

Moment de la caminada de diumenge. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Gent Gran |Tornen les Jornades els Nostres Avis
L’Ajuntament ret homenatge a la gent gran del municipi amb la celebració
de la 32a edició de les Jornades els Nostres Avis que tindrà lloc del 5 a l’11
de juny amb més d’una desena d’activitats culturals, formatives i de lleure.
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Adjudicada la reforma 
del Pavelló 1 a Voracys

SANT FOST4L’Ajuntament de
Sant Fost ha signat amb l’em-
presa Voracys el contracte d’ad-
judicació de les obres de reforma
integral i ampliació del Pavelló
Esportiu Municipal 1, segons
informen des del consistori. 

D’aquesta manera, es des-
encallen unes obres de rehabili-
tació molt esperades al munici-
pi. De fet, la reforma de l’equi-
pament havia quedat en l’aire
després que el passat mes d’abril
quedés desert el concurs per
encarregar els treballs de refor-
ma. Per tot plegat, el consistori

va iniciar un procediment sense
publicitat per tirar endavant la
reforma. Finalment, serà l’em-
presa Voracys l’encarregada de
les obres de rehabilitació, en un
contracte que assoleix la xifra
d’1,8 milions d’euros. 

Aquest projecte compta amb
les subvencions del Pla General
d’Inversions de la Diputació de
Barcelona, el Pla únic d’Obres i
Serveis de la Generalitat i els fons
europeus Next Generation, a
través de l’adjudicació que fa el
ministeri de Transport, Mobili-
tat i Agenda Urbana. 

MARTORELLES4La campanya
electoral per al 28M agafa vola-
da a Martorelles. En aquest sen-
tit, els dos principals partits del
poble, ERC i PSC, han posat
sobre la taula tot un seguit de
promeses que portaran a terme
si guanyen els comicis. 

Els republicans, que partei-
xen d’uns grans resultats el
2019 –que els han permès go-
vernar Martorelles amb una ma-
joria absoluta contundent–, van
celebrar el passat dissabte dia 20
de maig el seu acte central a l’E-
ra de Carrencà. Allà, l’alcalde i
candidat d’ERC, Marc Candela,
va explicar les línies generals del
programa dels republicans per al
municipi, com ara la renovació
del barri Antic. En aquest sentit,
el batlle i candidat va reconèixer
que no han pogut renovar el
centre del poble aquest mandat
per la pandèmia, i que tornen a
guanyar les eleccions per conti-
nuar governant, posaran en mar-
xa l’engranatge per dignificar
el barri vell. Candela, que va es-
tar acompanyat a l’acte pels seus

companys de candidatura, Anna
Nogueras i Gerard del Caño, va
proposar la creació d’un servei
de transport a demanda per
desplaçar-se als centres sanita-
ris i va fer valdre l’acord amb
l’Incasòl de principis de mes
que permetrà a Martorelles tenir
30 pisos socials més. 

Per la seva banda, el PSC va
celebrar un acte el mateix dis-
sabte a la plaça El·líptica. La

seva candidata, Carmen Villa-
razo, va criticar les maneres de
governar d’ERC i va lamentar
que la majoria absoluta dels
republicans ha malmès el diàleg
i la pluralitat. Per tot plegat, Vi-
llarazo va demanar el vot per
propiciar el canvi a Martorelles.
A més, va prometre recuperar la
masia de Carrencà i incremen-
tar la disponibilitat d’habitatges
socials al municipi.

Candela al costat de Noguera (esquerra) i Del Caño (dreta). Foto: ERC

ERC i PSC posen tota la carn 
a la graella per al 28M 

Imatge virtual de com quedarà reformat el pavelló. Foto: Aj. de Sant Fost

Martorelles | Les obres de la Vinya avancen
El centre polivalent de la Vinya de Carrencà està a punt de ser acabat.
L’empresa constructora està enllestint els últims serrells, després que

l’obra estigués dos anys aturada i es reprengués el juliol passat. 



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517

15 | 

líniavallès.cat26 de maig del 2023



26 de maig del 2023

Montmeló | Montornès
| 16

líniavallès.cat

Montmeló vol fer visible
la música LGTBI catalana  

CULTURA4La indústria musical
catalana no sempre té en comp-
te les dones i les persones
LGTBI. És per aquest motiu
que ara a Montmeló es pot visi-
tar una exposició documental
que té com a objectiu trencar la
dinàmica d’invisibilització  que
certs col·lectius pateixen. 

Sota el títol de Pugem Als Es-
cenaris, aquesta mostra itinerant
que visitarà diversos municipis
catalans s’obrirà al públic aquest
divendres al Museu Municipal
de Montmeló. Així mateix, se-
gons indiquen des de l’Ajunta-

ment, la iniciativa recull “expe-
riències viscudes” de les perso-
nes LGTBI i les dones “a través
d’una sèrie d’entrevistes que
s’han enregistrat durant els me-
sos de desenvolupament del
projecte”. I per si no n’hi hagu-
és prou, la inauguració, a partir
d’un quart de sis de la tarda,
comptarà amb l’actuació del co-
negut grup de música Roba Es-
tesa. “Serà una gran tarda per
compartir coneixements, expe-
riències i sobretot música amb
aquestes dones artistes”, afir-
men des del consistori. 

MONTORNÈS4La plantilla de
Neoperl Ibérica a Montornès del
Vallès es declarava en vaga in-
definida aquest passat dimecres.
Així ho anunciaven els treballa-
dors dimarts després que la com-
panyia acomiadés 26 treballa-
dors. L’objectiu de la vaga era de-
manar la retirada de l’ERO pre-
sentat per la companyia, amb el
qual es preveia rescindir el con-
tracte del que representa més de
la meitat de la plantilla, segons
denunciava el sindicat Comis-
sions Obreres en un comunicat. 

En el mateix document, el
sindicat lamentava que la firma
de components de ferreteria
baixvallesana preveiés deixar
només 14 treballadors a la seu
del municipi del Vallès Oriental
per centrar-se en la distribució,
i l’acusava de voler deslocalitzar
l’activitat productiva de la fàbrica
a Bulgària. A més, CCCO insta la
direcció a buscar una alternati-
va per garantir el futur industrial
de la planta.

No havien passat ni 24 ho-
res i la plantilla i l’empresa van

arribara una entesa, que no su-
posarà la represa de l’activitat
industrial en els termes actuals.
Segons ha assenyalat CCOO,
“la direcció i la representació
sindical de Neoperl Ibérica de
Montornès han arribat a un
acord sobre l’ERO, que ha estat
ratificat per la plantilla en as-
semblea” i que ha estat possible

“gràcies a la mobilització” de
tots els treballadors. Finalment,
la secció industrial del sindicat
assenyala que “es milloren les
condicions de sortida de les
persones afectades, amb unes
indemnitzacions que la planti-
lla ha valorat satisfactòriament,
a més d’una quantitat lineal de
8.000 euros”.

La vaga es va desconvocar el mateix dia que va ser convocada. Foto: CCOO

Acord sobre l’ERO entre
Neoperl Ibérica i la plantilla

Es tracta d’una exposició itinerant. Foto: Aj. de Montornès

Societat |Montornès defensa la diversitat funcional  
Montornès acollirà el 3 de juny una jornada festiva inclusiva i dedicada a la
diversitat funcional. L’esdeveniment inclourà la I Fira d’Entitats per a la
Diversitat Funcional, amb iniciatives de diverses poblacions del Vallès.
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Una comitiva de professors
europeus visita la Llagosta

LA LLAGOSTA4Un grup de pro-
fessors de tres països europeus
diferents han visitat recentment
la Llagosta en el marc del pro-
grama Erasmus Plus Cultural
Colours, en el qual participa
l’Institut Marina. Concretament,
els docents que han visitat el mu-
nicipi provenien de les localitats
de Ziest (Països Baixos), Torun
(Polònia) i Parnu (Estònia). 

Aquest dilluns, 22 de maig,
els professors convidats a la Lla-
gosta van fer una visita a alguns
dels punts d’interès del munici-
pi. Així, el seu itinerari va passar

pel Centre Cultural, la masia de
Can Baqué, Can Pelegrí i l’edifi-
ci de l’Ajuntament. L’alcalde
Óscar Sierra els va acompanyar
en tota aquesta ruta llagostenca.

Precisament, el projecte
Erasmus Plus Cultural Colours
se centra en el coneixement del
patrimoni cultural dels països
participants, i concretament de
les poblacions incloses en el
programa. És una manera,
doncs, de fomentar les relacions
entre localitats europees mitja-
nes i petites i de difondre el seu
patrimoni cultural.

SANTA PERPÈTUA4La planta
d’Alstom a Santa Perpètua viu el
seu moment àlgid. Actualment,
està funcionant al màxim de la
seva capacitat, produint 340 va-
gons de metro i 110 tramvies a
l’any. Però això no és tot: segons
el responsable de la companyia
francesa a Catalunya, Sergio
Boya, aquest nivell de producció
es mantindrà els pròxims cinc
anys perquè han rebut encàrrecs
importants. El millor exemple és
el de Renfe, que ha encarregat a
l’empresa la fabricació de fins a
201 trens. Tot plegat farà que
aquest any es contractin 150
nous treballadors a la planta
perpetuenca, que se sumaran als
200 incorporats l’any passat.

La directora de la fàbrica,
Cristina Andéniz, ha explicat
que en els últims anys s’hi han
invertit 150 milions d’euros, tal
com recull l’ACN. En aquesta
quantitat s’inclou la partida eco-
nòmica per construir un ma-
gatzem de 20.000 metres qua-
drats situat a la Llagosta. 

Alstom, que fa més de cent

anys que va aterrar a Catalunya,
té uns 1.200 treballadors a casa
nostra, la immensa majoria
(1.050) a Santa Perpètua, sense
comptar els 150 que s’hi incor-
poraran pròximament. La deci-
sió d’incrementar la plantilla s’ha
pres per la previsió que l’any
2025 es treballin un milió d’ho-
res, 200.000 més que ara i més

del doble que el 2021. A més dels
trens de Renfe, Alstom també fa-
brica tramvies per a la línia del
Besòs i del Llobregat, combois de
metro per a les línies 1 i 3 de TMB
i trens de Ferrocarrils de la Ge-
neralitat. És per això que el res-
ponsable de la marca a Catalunya
assegura que Alstom “està al
centre de la mobilitat catalana”.

Treballadors a la planta d’Alstom de Santa Perpètua. Foto: Àlex Recolons/ACN

Alstom preveu contractar 150
persones per produir al màxim

Un moment de la visita dels docents europeus. Foto: Aj. la Llagosta

Santa Perpètua |Set equips a l’ElectroCatFP
La desena edició de l’ElectroCatFP se celebrarà demà, 27 
de maig, i comptarà amb la participació de set equips que 
ja van fer entrenaments previs amb els vehicles el dia 12.
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LLIÇÀ DE VALL4Can Coll tor-
narà a ser escenari de la Nit de
les Dones per segona vegada
consecutiva des que l’any passat
es va crear aquesta nova jorna-
da a Lliçà de Vall, com una con-
tinuació de l’antic Sopar de la
Dona. L’acte se celebrarà el 2 de
juny i comptarà amb un concert
i un tastet per sopar. L’objectiu
és crear un espai de trobada on
compartir i reflexionar sobre
els drets de les dones.

Torna una nova
edició de la Nit de
les Dones

LLINARS4Del 4 a l’11 de juny
Llinars celebrarà la Setmana de
la Natura, dedicada a observar
l’entorn i els espais verds del mu-
nicipi a través de diverses acti-
vitats organitzades per l’Ajunta-
ment. Entre les més destacades
hi ha una xerrada sobre el can-
vi climàtic i una altra sobre el
medi ambient i la biodiversitat,
un taller centrat en el cant dels
ocells i diverses exposicions de
temàtiques diverses.

Llinars dedica
una setmana 
a la natura

LLIÇÀ DE VALL4Els grups de 5è
de primària de l’escola Rosa Oriol
de Lliçà de Vall han venut al
mercat setmanal els productes de
les seves respectives cooperatives
escolars creades en el marc del
projecte CuEmE, Cultura em-
prenedora a l'escola. L’objectiu és
fomentar la cultura emprene-
dora, l’autonomia i la iniciativa
personal través de la creació i ges-
tió d’una cooperativa.

Les cooperatives
escolars venen els
seus productes

BIGUES I RIELLS4Bigues i Riells
celebrarà dissabte 3 de juny la
cinquena edició de la Nit del Co-
merç. L’Associació de Comer-
ciants de Bigues i Riells Comerç
Actiu organitza aquesta jornada
que enguany tindrà com a eix
central la moda. La plaça de
Miquel Bosch s’omplirà de pa-
rades de comerços i restauració,
que estaran col·locades al voltant
d’una passarel·la de moda per
mostrar la roba local.

Arriba la 5a 
edició de la 
Nit del Comerç

CARDEDEU4La novel·la Boul-
der, d’Eva Baltasar, de Cardedeu,
s’ha quedat a les portes d’entrar
a l’Olimp literari mundial i no ha
pogut recollir el Premi Booker
Internacional. Time shelter, de
Georgi Gospodinov, s’ha acabat
emportant aquest prestigiós gu-
ardó, que es lliurava dimarts a
Londres. Amb tot, Boulder és la
primera obra en català que ha
aconseguit ser candidata al Boo-
ker Internacional.

Eva Baltasar,
finalista del
Booker Prize

L’AMETLLA4La pandèmia ha
tingut conseqüències negatives
en la salut mental dels joves. Per
això, l’Ajuntament de l’Ametlla
ha impulsat el programa Escol-
ta Jove, que ofereix un espai on
poder compartir i reflexionar
sobre sentiments, emocions i
dubtes en relació amb el benes-
tar emocional. Està adreçat a jo-
ves  d’entre 12 i 30 anys i busca
millorar la seva qualitat de vida.

En marxa un nou
programa de
salut mental

POLÍTICA4A tan sols dos dies de
les eleccions, alguns dels pobles
més grans de l’entorn de Grano-
llers afronten el 28M amb esce-
naris totalment diferents.

A les Franqueses, Francesc
Colomé (Junts) intentarà man-
tenir l’alcaldia amb una llista
que inclou força canvis i una
nova número dos, Maria Isabel
Gomez. L’objectiu serà augmen-
tar distàncies amb el seu actual
soci de govern, el PSC, que comp-
ta amb 5 regidors davant dels 6 de
Junts. En aquest sentit, cal re-
cordar que els socialistes ja van
deixar clar que no tornarien a
pactar arran de la polèmica ge-
nerada per un cas de maltracta-
ment de gènere que afecta un fa-
miliar de l’alcaldable del PSC.

Mentrestant, a Canovelles,
el batlle socialista Emilio Cor-
dero intentarà mantenir la ma-
joria absoluta que ara té, amb 12
regidors i ben lluny del primer
partit de l’oposició, ERC, que
compta amb només 2 regidors.
Joan Tuset torna a liderar els re-
publicans en un escenari on els
Comuns, amb també 2 regidors,

i Ciutadans, amb un, busquen
convertir-se en el primer partit
de l’oposició.

A la Garriga, Dolors Castellà,
actual alcaldessa d’ERC, també
torna a lluitar per l’alcaldia que el
2019 aconseguia amb una lleu di-
ferència de vots respecte a Junts.
Ambdós van aconseguir 6 regi-
dors, però el 2020 quatre regi-
dors de Junts van sortir del par-
tit per passar a ser regidors no
adscrits i  van pactar amb els re-
publicans. Això els va permetre
governar en majoria, però l’es-

cenari per a aquest 28M és incert
perquè Junts té com a candida-
ta l’exconsellera de Presidència de
la Generalitat Meritxell Budó i els
regidors no adscrits han creat el
partit 100% la Garriga, amb l’ex-
candidat de llista de Junts, Jor-
di Pubill, al capdavant.

Per acabar, a Caldes de Mont-
bui ERC buscarà revalidar la ma-
joria absoluta amb l’alcalde Isidre
Pineda repetint com a candidat.
Carla Millan repeteix com a cap
de l’oposició (PSC) per retallar
distàncies amb els republicans.

Ple de les Franqueses. Foto: Ajuntament de les Franqueses

Com afronten els principals
pobles vallesans el 28M?

El món del circ i la diversitat
funcional s’uneixen al Circ Cric
CULTURA4El Circ Cric, que té la
seva seu al Vallès Oriental, ha
apostat per incloure un nou es-
pectacle integrador en la progra-
mació del Festival Circ Cric.
Aquest muntatge es diu ‘De tu a tu’
i es presentava diumenge de la mà
del Col·lectiu Mur, format per
artistes amb diferents discapaci-
tats funcionals.

Segons el director artístic de
Mur, Nacho Flores, l’espectacle ex-
plica què passa quan dues perso-

nes es queden soles, a través de di-
versos números de circ fets en duo.
“Un dels artistes té diversitat fun-
cional i l’altre té capacitats sense
catalogar”, detalla Flores a l’ACN.

Amb tot, el muntatge va ser
tot un èxit. “La gent al·lucina en
veure quines capacitats poden te-
nir les persones amb diversitat
funcional, perquè tenim uns con-
ceptes preconcebuts que estan
molt allunyats de la realitat”,
conclou Flores.‘De tu a tu’. Foto: Carlota López/ACN

Economia | Lleuger descens de la renda 
L’Observatori-Centre d’Estudis del Consell Comarcal ha elaborat la Nota
Informativa ‘Renda familiar disponible bruta de l’any 2020’, que marca

una reducció d’un 1,7% de la renda per habitant respecte al 2019.
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Esports Handbol | El BM Granollers afronta la Final a Quatre de l’EHF 
L’equip d’Antonio Rama jugarà demà les semifinals de la Final a Quatre de l’EHF European League, 

al Flens-Arena de Flensburg (Alemanya) i contra el Frisch Auf Göppingen, amb la il·lusió d’accedir a la
final, on es trobaria diumenge al vencedor del partit entre el Montpellier Handball i el Füchse Berlin.

"El tiet sempre tenia una broma
preparada, i feia i es prenia les co-
ses amb el seu millor somriure.
En Ricard Cortegano ens va dei-
xar la nit de Cap d'Any de 2019,
per un atac de cor, i no saps com
el trobo a faltar...", comparteix,
emocionat, Adrià Cortegano (Bar-
celona, 2000), base del CB Roser.

En Ricard no fallava mai a
cap partit del seu nebot i, "mal-
auradament", gairebé no el va
poder gaudir jugant al primer
equip. "Segur que estaria orgu-
llós de mi. M'inspira contínua-
ment per ser millor persona i ju-
gador", confessa l'entrevistat,
nascut a la Clínica Teknon, a
Sarrià, i amb un fugaç pas pel
futbol al CE Sagrerenc.

El seu destí, però, seria el
bàsquet, l'esport familiar, i Cor-
tegano faria les seves primeres
cistelles a l'Escola Sagrat Cor-
Diputació, on també havien ju-
gat el seu pare, Miquel Corte-
gano, i el tiet. L'àvia, Paquita
Valls, també va ser jugadora, i
l'avi, Miguel Cortegano, va estar
vinculat al bàsquet.

LLÀGRIMES DE DERROTA
"De petit plorava quan perdia i,
per evitar-ho, intentava fer punts
tota l'estona", recorda el barce-
loní, que solia jugar amb els
d'un any més i en un nivell de
competició "no massa bo". No
era un base organitzador, més
aviat assumia molts tirs, i aquest
va ser també el seu paper els seus
dos primers anys al CB Roser,

com a cadet i a l'equip B perquè
l'A estava ple quan va arribar.

A júnior ja el van posar amb els
millors i va ser quan va viure "un
canvi bestial". Acostumat a tenir
molta responsabilitat a la pista, va
haver de guanyar-se els minuts.
En el seu primer partit, a Mata-
depera, només en va tenir dos o
tres. "Tenia por a equivocar-me i
fer les coses malament bé perquè
volia que l'entrenador confiés
més en mi", confessa. El tècnic era
Joan Gavaldà, ara un dels seus
companys d'equip. Un altre base.

JOAN GAVALDÀ
Un dia, cap a finals d'any, Ga-
valdà va reunir-se amb Corte-
gano: "Em va demanar que
continués treballant i em va
assegurar que confiava en mi i
sabia que podia demostrar més
del que estava fent". Paraules
que el van ajudar a trobar el
camí, i "explorar i explotar" el
seu nivell. Dies després, en el
torneig de Nadal de l'AESC Ra-
mon Llull, va tornar a ser aquell
jugador amb molta confiança
que assumia la responsabilitat
amb determinació.

Una seguretat que va con-
servar fins que va començar a
doblar amb els grans. De nou,
les pors de passat. De nou, una
conversa terapèutica, en aquest
cas amb Juan Hereza. "'Adri, si
surts a pista pensant que ho fa-
ràs malament, apostaré per un
altre jugador. Has de competir
amb la mentalitat de fer-ho el
millor possible i mostrar les te-
ves virtuts. Tens més nivell del
que estàs demostrant, em va dir
en Juan", recorda, agraït, Cor-
tegano, que reconeix que la pre-

sa de decisions és l'aspecte que
més pot millorar.

LA CONFIANÇA
Té clar que sense la confiança
que li han donat els entrenadors
"no hauria arribat a res". Per
això, com a tècnic, vol que els

seus jugadors i jugadores confi-
ïn en les seves possibilitats.
Sempre està disponible perquè
comparteixin amb ell qualsevol
dubte o problema que tinguin
dins o fora de la pista.

Després de dirigir diferents
equips al CB Roser, l'entrevistat

entrena ara un sots 25 femení a
l'Associació Esportiva Escolar
Escola Pia Sant Antoni (EPSA) i
un mini femení a l'Escola Vora-
mar. Gestionar les petites és
complex perquè són 19 jugado-
res [l'any passat n'eren 14] i fa les
convocatòries de 12. "Intento
plantejar entrenaments i dinà-
miques divertits, i que sempre
tinguin una pilota a la mà perquè
aprenguin les coses més bàsi-
ques, i, sobretot, valors com el
respecte", enraona Cortegano,
que com a jugador s'empipa a ve-
gades amb el col·lectiu arbitral.
Com a entrenador fa el contra-
ri, mai es queixa de cap decisió
"per donar exemple al grup".

ESTUDIANT DE SEGURETAT
Es retrata com un base "molt
elèctric i impulsiu", a qui el
seu caràcter el beneficia i per-
judica. "A vegades l'impuls em
fa fer una gran defensa i altres,
tirs precipitats", confessa aquest
estudiant del grau de Seguretat
a l'Institut de Seguretat Públi-
ca de Catalunya (ISPC), de Mo-
llet. El seu objectiu és ser cap o
director de seguretat.

"No puc estar més a gust al
CB Roser. Som grans amics que
ho compartim tot. Ens ajudem
en el que calgui i celebrem els
èxits personals de la resta", ex-
posa, orgullós, Cortegano, que té
una bústia de veu al mòbil molt
peculiar. Hi diu "hola!" i, just
després, "adeu!". "Quan era pe-
tit la vaig canviar i ara m'està do-
nant problemes perquè no dei-
xa indiferent a qui em truca
per primer cop... He de solu-
cionar aviat aquest problema...",
confessa, divertit.

Toni Delgado
MOLLET

Elmirall d’Adrià Cortegano
» L'alumne de l'ISPC de Mollet troba a faltar el tiet Ricard Cortegano, mort la nit de Cap d'Any de 2019  
» “Segur que estaria orgullós de mi. El tiet m’inspira contínuament per ser millor persona i jugador”, diu

Adrià Cortegano, amb una foto seva amb el tiet Ricard. Foto: Àngels Cuesta
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L’actriu Bàrbara Mestanza dirigeix i pro-
tagonitza aquesta obra escrita per ella
mateixa en què narra l’abús sexual que
va patir l’any 2015. Sucia parla de la xa-
cra dels abusos posant el focus no només
en l’experiència pròpia de la víctima,
sinó en com rebem com a societat
aquesta mena de situacions.

Al Teatre Akadèmia de Barcelona.

Teatre

Sucia
Bàrbara Mestanza

Caïm Riba ha publicat aquest mes de
maig el seu quart disc en solitari, El racó
dels pensaments (RGB Suports). El cantant
i compositor ha assegurat en una en-
trevista concedida a l’ACN que l’àlbum és
un cant a l’optimisme i una barreja d’es-
tils. “A l’àlbum hi ha varietat d’estils per-
què és el meu tarannà”, ha confessat el fill
de l’icònic Pau Riba.

Música

Toda una vidaés una pel·lícula feta a par-
tir de les gravacions domèstiques que la
directora ha enregistrat al llarg de dotze
anys amb l’objectiu de retratar els seus
avis, Paco i Trini. Junts durant més de sei-
xanta anys, la seva és una història d’amor
única que Romero ha volgut salvar de l’o-
blit. Un amor que s’estén a tota la famí-
lia i que l’Alzheimer posarà a prova.

Pelis i sèries

Toda una vida
Marta Romero Coll

El racó dels pensaments
Caïm Riba

Museu a la Casa Amatller
La Casa Amatller està d’estrena. L’obra arquitectònica de Jo-
sep Puig i Cadafalch té, des d’aquest mes de maig, encara

més atractiu. L’edifici ha obert les portes del nou Museu Digi-
tal, un espai de 2.000 metres quadrats i amb una sala immer-
siva 360 graus que pretén ser un referent del modernisme a
Barcelona. La primera mostra d’aquest flamant museu, inau-
gurada coincidint amb el Dia dels Museus, és una exposició
temporal dedicada als dracs modernistes. La Casa Amatller
també vol organitzar-hi activitats culturals que “revitalitzaran
l’edifici, donant-li moviment propi i un espai de pensament”.

P E L L O  R E P A R A ZQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El Premi Nobel de Literatura viatja a Ca-
talunya en la seva nova novel·la: un afer
sentimental entre un músic polonès i una
barcelonina. Tots dos es coneixen a Bar-
celona gràcies a l’interès comú per la mú-
sica de Chopin. Witold, un reconegut pia-
nista polonès, viatja a Catalunya per par-
ticipar en un recital. Després del concert,
l’amfitriona, Beatriu, el convida a sopar.

Llibres

El polonès
J. M. Coetzee

|Star Trek: Resurgence
Ja és aquí un nou videojoc que explica una història que transcorre poc

després dels fets d’Star Trek. Disponible per a PC, PS 4 i 5 i Xbox Series X/S.
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Pello Reparaz (Arbizu, Navarra, 1990) és
el cantant, el compositor i la imatge del
grup Zetak, un dels més importants ac-

tualment de la música en euskera.
Aquest mes de maig, però, ha fet una ex-
cepció i ha publicat una cançó que no
està escrita en basc. Es tracta d’una ver-
sió del famós Pa amb oli i sal, de Blau-
mut, en què s’ha atrevit amb el català

acompanyat de la cantant Suu. La publi-
cació de la cançó i del videoclip va anar
precedida d’un vídeo en què Reparaz va
fer un discurs amb un català gairebé im-
pecable. L’artista va explicar que està re-
bent moltes trucades per actuar als Pa-
ïsos Catalans i que volia “fer un gest” a la
llengua catalana. “Aquesta és la meva
manera de dir gràcies”, va assegurar.

Famosos

Ser la imatge i la veu del grup Zetak
Es tracta d’una de les bandes de moda al País Basc i Navarra

Versionar una cançó en català
Canta ‘Pa amb oli i sal’, de Blaumut, acompanyat de la cantant Suu 

Ja el consideren català d’adopció
L’estima que ha mostrat per la llengua catalana ha causat furor
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

EDULCORANTS

Segons l’Organització Mundial de la Salut, els edulcorants 
no funcionen com a mètode per reduir el greix corporal   

FRUITA

APRIMAMENT

INFANTS

E S T I L S  D E  V I D A

i NUTRICIÓ
Una de les vies més acceptades per perdre pes és la substitució
del sucre per un dels molts edulcorants que hi ha al mercat. La
sacarina, l’aspartam o l’estèvia són els més habituals. Tanmateix,
això podria no ser una bona idea. Segons indica l’Organització
Mundial de la Salut (OMS), els edulcorants no només no són
efectius pel que fa a la reducció de massa corporal, sinó que po-
den tenir efectes indesitjats a llarg termini. L’OMS adverteix que
el seu ús continuat pot augmentar el risc de diabetis de tipus 2
o de malalties cardiovasculars. 
L’advertiment consta en un informe elaborat per l’organitza-

ció on s’especifica que els edulcorants en cap cas contribueixen
per si mateixos a reduir els greixos. L’única alternativa vàlida és
el consum de sucres naturals, els que trobem a la fruita o a les
begudes no ensucrades. 
A més, l’OMS adverteix que cal reduir l’endolciment de la

dieta, especialment entre els infants. L’excés d’aliments o de be-
gudes ensucrades els afecta directament, perquè s’acostumen a
nivells elevats de sucre a la dieta, cosa que els perjudicarà a llarg
termini, sobretot si opten pels edulcorants com a alternativa.     

L’OMS desaconsella els edulcorants

Els edulcorants sense sucre no tenen cap valor nutritiu  
i poden causar diabetis i problemes cardiovasculars 

Les claus

L’única alternativa als sucres lliures en la dieta és canviar-los
pel consum de sucres naturals, com els que hi ha a les fruites 

Els experts internacionals recomanen reduir la quantitat de
sucre en la dieta habitual, especialment en la dels infants  

Fo
to

: F
re

ep
ik

Fo
to

: F
re

ep
ik



| 24

líniavallès.cat 26 de maig del 2023 Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517


